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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem rendezik a kórházak adósságát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu  oldalon  megjelent  „Már  a  gyógyítást  nehezíti  a  kórházak  eladósodása,  havi  20
milliárd forinttal nő a kifizetetlen számlák összege„ című cikk szerint „nyárig 104 milliárd forintos
kórházi tartozást rendezne az Orbán-kormány, csakhogy az adósság összeg már március végén 110
milliárdnál járt.”:

„Március  végén  az  egészségügyi  intézmények  tartozása  –  beleértve  az  egyetemieket  és  az
egyháziakat is – már csaknem 110 milliárd forint volt.  És míg 2023-ban átlagosan havonta 3,7
milliárddal nőtt ez az adósság, 2024-ben már havi 20 milliárddal.

A  kórházak  tavalyi  kényszerű  szolgáltatás-felfüggesztéseinek  hátterében,  az  esetek  10-15
százalékában eszközellátási zavarok álltak.

Korábban Takács Péter államtitkár több fórumon is jelezte az állandó eladósodást a finanszírozás
átalakításával szüntetné meg, úgy tudjuk az erről szóló tervei a kormány elé kerültek. Ennek 100
milliárd forintos költsége miatt azonban ezt a megoldást a kormány egyelőre elvetette.

–  A  kórházi  adósságok  kezelése  különösen  nagy  terhet  jelent  a  gyógyszer-beszállítóknak  –
érzékeltette  a  Magyar  Gyógyszerészi  Kamara  hétvégi  vándorgyűlésén  Feller  Antal,  a
Hungaropharma korábbi  vezérigazgatója,  a  Gyógyszer-Nagykereskedők Szövetségének  (GYNSZ)
elnöke. Ő arról beszélt, hogy tavaly év végén már csaknem 30 milliárd forintnyi gyógyszer árával
tartoztak a kórházak a nagykereskedőknek.  Ebből csak a lejárt  tartozás mintegy 10-13 milliárd
forint volt. 

Feller Antal megjegyezte: a tavaly év végi adósságkonszolidáció érdemben nem csökkentette ezt a



tartozást. Az idei év elején pedig nagy ütemben tovább növekedett az elmaradás.

A  szakember  a  mind  gyakoribb  gyógyszerhiányokra  utalva  arról  beszélt,  hogy  javíthatná  a
gyógyszerellátást,  ha  különböző  szektorok  –  kormányzat,  ellátók,  beszállítók  –  között  lenne
együttműködés.”

 

Kérdezem Önt:

Miért nem rendezik a kórházak adósságát?

 

Budapest, 2024. április 27.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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